



سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية 21 جامعة

21 September UMAS

البيانات باللغة العربية		البيانات باللغة الإنجليزية	
المعلومات الشخصية	المعلومات الشخصية:	Personal Information	Name :Muaath A. AL-Safani Date of birth: 01/01/1988 Nationality : Yemeni Material status: married Address : Bet Boos 50 st, Sana'a-Yemen . E-MAIL : muaathalsafani@gmail.com CELL PHONE : +967771778285
	نبذة تعريفية	Personal Summary	I am an accomplished and dedicated medical microbiologist and work as a lecturer at microbiology department 21 UMAS with 8 years of experience in Teaching medical microbiology . I am good at teaching and academic training, making strategic and executive plans, estimated budgets, surveys, evaluations and analysis for hospitals and various organizations according to international quality standards. - An expert in the field of quality, academic and health accreditation, making descriptions and standard reviews of academic programs and course descriptions. Through my extensive education and hands-on laboratory



سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية 21 جامعة

21 September UMAS

	work, I have gained strong experience in medical microbiology and lab tests , with a particular focus on the diagnosis of clinical specimens with antibiotic susceptibility and resistance. I also have extensive experience in infection control management and quality control assurance, I have ability to lead teams, develop protocols, and oversee projects from conception to completion .my passion lies in understanding and controlling infectious diseases, as well as contributing to advances in diagnostic technologies and treatment strategies	لدي القدرة على قيادة الفرق، وتطوير البروتوكولات، والإشراف على المشاريع من الفكرة إلى التنفيذ .شغفي يكمن في فهم الأمراض المعدية والسيطرة عليها، بالإضافة إلى المساهمة في التقدم في تقنيات التشخيص واستراتيجيات العلاج.	
Education	- Master Degree in microbiology ,faculty of medicine and health science , Sana'a university 2018-2019. - Bachelor Degree in laboratory medicine faculty of medicine and health science , Sana'a university 2011	المؤهلات الأكاديمية: -درجة الماجستير في الميكروبيولوجيا - الكلية :كلية الطب وعلوم الصحة - الجامعة :جامعة صنعاء - الفترة 2018-2019 : -درجة البكالوريوس في طب المختبرات - الكلية :كلية الطب وعلوم الصحة - الجامعة :جامعة صنعاء - السنة 2011 :	التعليم
Personal Skills	Able to speak and write Arabic and English .	-	المهارات الشخصية
Professional Experiences:	WORK EXPERIENCE : 2017 –until present time: lecturer at 21 September university of	الخبرة العملية: 2017 – حتى الوقت الحاضر	الخبرات المهنية والاكاديمية



سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية 21 جامعة

21 September UMAS

	medical and applied science / Yemen. Key responsibilities: • Teaching: Delivering lectures, conducting laboratory sessions, and leading discussions to impart knowledge on various topics in practical microbiology. This involves preparing lesson plans, designing curriculum, and selecting appropriate teaching materials. • Developing and updating course syllabi, learning outcomes, and assessment methods. • Engaging in scholarly research activities to contribute to the advancement of microbiology. This involves conducting experiments, analyzing data, and publishing research papers in scientific journals. • Evaluating student performance by grading assignments, exams, and laboratory work. Providing constructive feedback to help students improve their understanding and skills in microbiology. 2012-2013 • lecturer at faculty of medicine & health science Sana'a university/ Yemen. 2013-2014 • laboratory technician at 48 model hospital Sana'a/ Yemen.	-محاضر في جامعة 21 سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية / اليمن المسؤوليات الرئيسية - التدريس تقديم المحاضرات، إجراء جلسات مختبرية، وقيادة المناقشات لنقل المعرفة حول مواضيع مختلفة في الميكروبيولوجيا العملية. يتضمن ذلك إعداد خطط الدروس، وتصميم المناهج، واختيار المواد التعليمية المناسبة. - تطوير وتحديث المناهج الدراسية، ونتائج التعلم، وطرق التقييم - المشاركة في الأنشطة البحثية العلمية للمساهمة في تقدم علم الميكروبيولوجيا يتضمن ذلك إجراء التجارب، وتحليل البيانات، ونشر الأوراق البحثية في المجالات العلمية. - تقييم أداء الطلاب من خلال تصحيح الواجبات، والامتحانات، وأعمال المختبر تقديم ملاحظات بناءة لمساعدة الطلاب على تحسين فهمهم ومهاراتهم في الميكروبيولوجيا. 2012-2013 -محاضر في كلية الطب وعلوم الصحة، جامعة صنعاء / اليمن**. 2013-2014 -فني مختبر في المستشفى النموذجي 48 ، صنعاء / اليمن - 2016حتى الوقت الحاضر -اخصائي ميكروبيولوجي – مختبرات العولقي التخصصية) دوام جزئي(، صنعاء / اليمن	
--	---	--	--



سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية 21 جامعة

21 September UMAS

	2016-until present time • Laboratory microbiologist & technician at AULAQI specialized med (part time). Laboratory , Sana'a / Yemen.		
Projects			المشاريع المنجزة
Professional Affiliations	• Member of the Yemeni Diagnostic Medical Laboratory Syndicate. • Member of the American Society for Microbiology	العضويات: - عضو في نقابة المختبرات الطبية التشخيصية اليمنية - عضو في الجمعية الأمريكية للميكروبيولوجيا	الانتماءات المهنية
Training Courses	• A training course titled TQM at 48 MH, Sana'a (from 04/06/2012 up to 20/01/2013). Diploma in management of hospitals and health facilities in collaboration with the Canadian Institute for Human Development /Yemen. • Willingness to perform other duties and work under time pressure. • Good in communication with people and familiar with personal computer ,software and internet.	الدورات التدريبية والمؤهلات: -دورة تدريبية بعنوان إدارة الجودة الشاملة (TQM) في المستشفى النموذجي 48 ، صنعاء - الفترة :من 04/06/2012 حتى 20/01/2013 -دبلوم في إدارة المستشفيات والمرافق الصحية بالتعاون مع المعهد الكندي للتنمية البشرية / اليمن -الاستعداد لأداء مهام أخرى والعمل تحت ضغط الوقت -مهارات جيدة في التواصل مع الأفراد ومعرفة جيدة بأجهزة الكمبيوتر والبرمجيات والإنترنت	الدورات التدريبية
Scientific Activities and Conferences	1- Participation in 4th laboratory medicine Conference S Republic of Yemen July, 6 - 8, 2023. 2- Participation in preparation of program specification in fa of Laboratory Medicine 21 UMAS 2022-2023 3- Participation in preparation of courses specificatio	1. المشاركة في المؤتمر الرابع لطب المختبرات - المكان: صنعاء، الجمهورية اليمنية - التاريخ: 6 - 8 يوليو 2023 2. المشاركة في إعداد مواصفات البرنامج في كلية الطب المخبري جامعة 21 سبتمبر 2023-2022 -	الانشطة ومؤتمرات العلمية



سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية 21 جامعة

21 September UMAS

	Laboratory Medicine 2023	3. المشاركة في إعداد مواصفات المقررات في كلية الطب المخبري جامعة 21 سبتمبر 2023 -	
Publications	- Alhaj, N.A., Alsafani, M.S. and Bahaj, S.S. (2019) Prevalence and Potential Risk Factors of Hospital Acquired Extended-Spectrum Beta-Lactamase—Producing Proteus Species. Open Journal of Medical Microbiology, 9, 139-150. https://doi.org/10.4236/ojmm.2019.94014 - Al-Tahish GAA, Measar MAH, Al-Safani MAH, Makeen MAN, Al-Moyed KA, AlShamahy HA, Al-Haddad AM. Antimicrobial resistance patterns among bacterial pathogens isolated from clinical samples in sana'a hospitals. Universal Journal of Pharmaceutical Research 2024; 9(3): 16-		الأبحاث المنشورة